

目次

2025 年第 7 期 (7 月 16 日出版)

《北京社会科学》

【马克思主义研究】

新质生产力推动经济高质量发展的理论渊源及实践路径 雷小苗 (4)

【历史与法学研究】

朝鲜王朝与女真诸部的人员跨境流动 王桂东 (15)

诈骗罪处分意识必要性的证成及判断 程 红 张 驰 (27)

【经济与管理学研究】

“十五五”规划面临的发展环境、趋势及重大问题 倪红福 林淑君 (38)

地方政府培育壮大县域富民产业的政策演进逻辑 黄效茂 (51)

【教育学研究】

教育科技人才一体推进下高等教育对新质生产力的影响	赵心慧（62）
教育投入策略对家庭学前教育负担的影响	
——来自北京市和上海市的案例分析	赵嘉茵 田志磊（77）
个体能力与人际关系对中小学生欺凌他人行为的影响	李佳哲（91）

【社会学研究】

父代责任伦理：“农民城市化”的分析框架	苏运勋（106）
底层叙事反思和本土经验再造	
——对詹姆斯·斯科特思想的审思	姜利标 王凌云（117）

[本刊不以任何形式收取版面费，全国社科工作办举报电话：010-63098272]

Social Sciences of Beijing

Selected Catalogs

The Seventh Issue of 2025

Research on the Theory and Path of New Quality Productivity	
Promoting High-Quality Economic Development	LEI Xiao-miao(4)
The Movement of People Across Borders Between the	
Joseon Dynasty and the Jurchen Tribes	WANG Gui-dong(15)
Proof and Judgment of the Necessity of Disposition Consciousness	
in the Crime of Fraud	CHENG Hong ZHANG Chi(27)
Analysis of Development Environment, Trends, and Critical Issues	
for the 15th Five-Year Plan	NI Hong-fu LIN Shu-jun(38)
The Evolutionary Logic of Local Government Policies in Cultivating	
and Expanding County Industries That Benefit Local People	HUANG Xiao-mao(51)
The Impact of Higher Education on New Quality Productivity in the Integrated	
Development of Education, Technology, and Talents	ZHAO Xin-hui(62)
How Education Investment Strategies Influence the Financial Burden	
of Preschool Education on Families: A Comparative Study of	
Beijing and Shanghai	ZHAO Jia-yin TIAN Zhi-lei(77)
Research on the Influence of Individual Competence and Interpersonal	
Relationships on Bullying Perpetration Primary and Secondary School Students	
.....	LI Jia-zhe(91)
Responsibility Ethics of Parents: Analytical Framework for “Urbanization of Farmers”	
.....	SU Yun-xun(106)
Reflecting on the Grassroots Narrative and Reinventing Local Experience:	
A Commentary on James Scott’s Thought	JIANG Li-biao WANG Ling-yun(117)